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BESLUITENLIJST        Gemeenteraad 
 
Status   : openbare vergadering  
Datum  : donderdag 23 november  
Aanvang  : 20.00 uur  
Locatie  : raadzaal  
 
Aanwezig: 
Voorzitter: mevrouw J.W.E. Spies (burgemeester) 
Griffier: mevrouw J.A.M. Timmerman 
De raadsleden: mevrouw F.Z. Achahboun (NieuwElan), de heer R.J. Blom (NieuwElan), mevrouw 
C.J. Blom-de Ruiter (ChristenUnie), de heer C.J.P. Boere (NieuwElan), de heer M.H. du Chatinier 
(ChristenUnie) en mevrouw K.M.H. van Dam (D66), de heren R.B. Driesen (GroenLinks) en J.N. 
van Gool (CDA), mevrouw G. Groep-Eijsackers (SP), mevrouw A. de Groot-Slagter 
(RijnGouweLokaal), mevrouw P.C.H. Hoogenes-van Noort (NieuwElan), mevrouw J. Huls 
(GroenLinks), de heren A de Jeu (NieuwElan). K.N. de Jong (LokaalBelangAlphen) en G. Kapteijn 
(GroenLinks), de heren R.J. van Kuijk (SGP), J. Kuijpers (VVD), P.T.F. Langerak (NE) en M. van 
Lent (GroenLinks), mevrouw W.E.F.T. van der Louw-Vergeer (CDA), de heren J.C. Matthijssen 
(VVD) en P.J.A. Morssink (D66), mevrouw C.M.J. Oosterman (CDA), de heren F.M.S. Out (CDA) 
en M. Piette (VVD), de heer W.C.M. Ponsioen (CDA), mevrouw E.F.M. Scholtens (VVD), mevrouw 
R. Sterk (PvdA), de heer E. Straver (PvdA), mevrouw P.M. Thoomes (GroenLinks), mevrouw 
F.M.S. Verloop (Forum voor Democratie), de heren P.A.G. Versteeg (NieuwElan) en K.C. 
Verwoerd (D66), mevrouw E. de Veth-Braat (VVD), M. de Vries (D66), E. Zevenbergen 
(NieuwElan) en F.J.M. van Zuylen (GroenLinks)  
En de wethouders de heren G.P. van As, J.G. Schotanus en A.J. Breeuwsma 
Afwezig: mevrouw W.E. Verschuur (BeterAlphen); E.A.J. van Kampen (SP); G. van den Ham; 
mevrouw A.M. Noordermeer-Krommendam 

 
  
1. Opening vergadering en vaststellen agenda  

Bericht van verhindering van mevrouw Verschuur, de heer Van Kampen en de wethouders 
mevrouw Noordermeer en de heer Van den Ham. 
 
De burgemeester staat stil bij het overlijden van Reinder Koornstra, oud raads- en 
commissielid van de gemeente Alphen aan den Rijn. 
 
De burgemeester blikt terug op de verkiezingen voor de Tweede Kamer van 22 november 
jongstleden en spreekt haar waardering uit voor de inzet van vele vrijwilligers en de 
ambtelijke organisatie om deze verkiezingen in goede banen te leiden. 
 
Agendapunt 7 “Bestemmingsplan Voorweg 14 b/c Hazerswoude-Dorp” komt te vervallen: 
er is een aantal technische wijzigingen aangebracht in de nota van wijziging en daarmee 
ook in de regels van het bestemmingsplan Voorweg 14 b/c. Daarnaast is ook een 
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aangepaste stikstofberekening noodzakelijk. Dit heeft te maken met een fout in het 
landelijke Aerius rekenmodel van oktober, waarvoor er op 6 november een update kwam. 
De nieuwe berekening heeft echter geen gevolgen voor de planontwikkeling. De 
raadsleden worden in de gelegenheid gesteld kennis te nemen van deze wijzigingen en 
eventuele technische vragen hierover te stellen. Het bestemmingsplan zal daarom 
opnieuw als hamerstuk voor de raadsvergadering van 14 december as. worden 
geagendeerd. De agenda wordt hierna vastgesteld. 
 

2. Besluitenlijsten 12 oktober en 9 november 2023 
      De besluitenlijsten worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
3. Vragen raadsleden 

Hier wordt geen gebruik van gemaakt.  
 
4. Ingekomen stukken en mededelingen 

4.1.g: collegebrief voortgang integraal huisvestingsplan: op de vraag van mevrouw Blom 
wanneer het raadsvoorstel met daarin de financiële gevolgen aan de raad wordt 
voorgelegd, antwoordt de wethouder dat dit naar verwachting in maart 2024 zal zijn; 
4.1.l. collegebrief motie zorgbuurthuis: de heer Van Kuijk uit zijn zorg over de lakse 
houding van Green Real Estate en dringt bij het college aan op snelle actie om een 
zorgbuurthuis te realiseren, met inachtneming van de monumentale status van de 
boerderij aan de Hoogeveenseweg 71-73 (landgoed Bentwoud). 

 
Met de overige afdoeningsadviezen wordt ingestemd 
 

5. Bestuursovereenkomst AZC Hoorn West (3221975) 
 Aan de orde geweest in de raadscommissie SMD/RED van 15 november 2023. 

Het amendement wordt door mevrouw Sterk toegelicht: voorgesteld wordt in de 
aanvullende werkafspraken op te nemen op welke manier wordt omgegaan met eventuele 
niet nagekomen afspraken als het gevolg van capaciteitsproblemen bij het COA, of de 
gemeente (of diens maatschappelijke betrokken partners).   
Hierna wordt de vergadering in verband met een ordeverstoring enige tijd geschorst. Het 
amendement van RGL, FvD en SP wordt door mevrouw De Groot toegelicht. In dit 
amendement wordt voorgesteld dat de bestuursovereenkomst van rechtswege eindigt na 
het verstrijken van de in artikel 4.1 genoemde periode van 5 jaar. Daardoor dient de 
passage in artikel 4.2. van de bestuursovereenkomst “tenzij partijen schriftelijk een 
verlenging overeenkomen” te worden geschrapt. 
 
De verschillende partijen geven in eerst termijn hun standpunt t.a.v. voorliggend voorstel 
en de twee ingediende amendementen. 
 
Reactie Wethouder Van As: Het COA dient te beschikken over voldoende personele 
capaciteit om de opvanglocatie op verantwoorde wijze te managen. In het geval dat COA 
de personele capaciteit niet op orde heeft, zal er geen nieuwe instroom in het AZC plaats 
vinden, tot het moment dat deze weer op orde is. Het college kan de raad toezeggen hier 
in de periodieke (kwartaal)rapportages aan de raad over te rapporteren. De wethouder 
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licht toe welke doelgroepen gebruik kunnen maken van de flexwoningen in de kernen en 
hij gaat in op de doorstroming van statushouders om ruimte in het AZC te behouden. 
Het college staat positief tegenover het amendement over de aanvullende werkafspraken. 
Voor het amendement over de termijn van de overeenkomst laat het college het oordeel 
aan de raad. 

Beide amendementen worden in stemming gebracht. 

Het amendement van mevrouw Sterk e.a. wordt met 29 stemmen voor (VVD, GL, SP, PvdA, 
D66, SGP, CDA, CU, RGL, FvD en LBA) en 8 stemmen tegen aangenomen. 

Het amendement van mevrouw De Groot e.a. wordt met 19 voor (VVD, NE, RGL, SP, FvD, 
CU, LBA) en 18 stemmen tegen aangenomen. 

Het raadbesluit, met 1 stem tegen van FvD, akkoord te gaan met de 
Bestuursovereenkomst AZC Hoorn West. 

                                      
6. 1e begrotingswijziging HECHT (3209143) 

Aan de orde geweest in de raadscommissie FBPD van 2 november 2023. 
De raad besluit unaniem de zienswijze van de raad, dat de raad niet akkoord is met de 
voorliggende incidentele 1e begrotingswijziging 2023 (specifiek op onderdelen 1 en 3), 
middels bijgevoegde brief kenbaar te maken aan de directie en het Dagelijks Bestuur van 
Hecht. 

 
7. Bestemmingsplan Voorweg 14 b/c Hazerswoude-Dorp (3030688) 

Vervallen, wordt geagendeerd voor de raad van 14 december as. 
  

8. Wensen en bedenkingen principeverzoek herontwikkeling Westkanaalweg 20                   
i.c.m. realiseren wandelverbinding tussen Westkanaalweg en Windepad (3162265) 
Aan de orde geweest in de raadscommissie RED van 26 oktober 2023  
Stemverklaring  
Mevrouw Van der Louw: zij is blij met de aanvullende wens die is opgenomen in het 
raadsvoorstel en dankt de SLA voor hun inzet en bemiddeling in dit traject. 
 
De raad besluit unaniem in te stemmen met de overeengekomen wensen en bedenkingen 
principeverzoek herontwikkeling Westkanaalweg 20 i.c.m. realiseren wandelverbinding 
tussen Westkanaalweg en Windepad. 
 

9. Bestendigen Wvg (3209143) 
De raad besluit unaniem akkoord te gaan met het opleggen van gemeentelijk 
voorkeursrecht op bepaalde gronden in de Gnephoek. 

 
10. Verlengen beleidsvisie externe veiligheid en de beleidsregel industrieel geurbeleid 

(3186088) 
De raad besluit unaniem akkoord te gaan met  
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1. het vaststellen van de beleidsvisie externe veiligheid en de beleidsregel 
industrieel geurbeleid als beleidsregels onder de Omgevingswet; 

2. de beide beleidsregels in werking te laten treden met ingang van de dag waarop 
de Omgevingswet in werking treedt, beoogd januari 2024 

3. de beide beleidsregels op de wettelijk voorgeschreven wijze bekend te maken. 
 

11. Herontwikkeling Nieuwe Sloot (3202589) 
Aan de orde geweest in de raadscommissie RED van 2 november 2023. 
Stemverklaringen 
Mevrouw De Veth: spreekt dank uit voor het nagezonden memo over de uitplaatsing van 
tennisvereniging Nieuwe Sloot en hoopt op een goede uitkomst van de lopende 
onderhandelingen. 
 
De heer Ponsioen: zijn fractie is tevreden met de memo van het college waarin een 
heldere uiteenzetting staat over de planning en het te doorlopen proces en hij heeft 
vertrouwen in een goede afloop. Wat betreft de reactie van Alphense Boys heeft hij de 
indruk dat deze vereniging teveel vraagt. 
 
De heer Du Chatinier: zijn fractie is akkoord met voorliggend voorstel en hij bedankt het 
college voor het memo. Hij stelt voor tz.t. dit dossier in openbaarheid te bespreken. 
 
De heer Morssink: door akkoord te gaan met het voorstel laten zij zien woningbouw 
belangrijk te vinden. De tennisvereniging kan op de locatie blijven zolang er geen 
andere locatie is. De wethouder heeft voldoende onderhandelingsruimte en er is 
vertrouwen dat het tot een oplossing komt. 
 
De heer De Jong: is akkoord met voorstel en is van mening dat Alphense Boys 
overvraagt, gelet op de huidige veldbezetting. 
 

De raad besluit unaniem het Ruimtelijk Kader Nieuwe Sloot vast te stellen ten behoeve 
van de te starten wijzigingsprocedure bestemmingsplan en als onderlegger voor de 
gewijzigde grondexploitatie ‘Woningbouwlocatie Nieuwe Sloot (geheim) d.d. 19 
september 2023’; de raad stelt daarnaast de gewijzigde grondexploitatie 
‘Woningbouwlocatie Nieuwe Sloot (GEHEIM) d.d. 19 september 2023’ voor de 
totaalontwikkeling Nieuwe Sloot vast; en de raad besluit de financiële gevolgen op te 
nemen en te verwerken in de begroting via een separate begrotingswijziging. 

 
12. Grondverwerving N207 zuid (175884) 

De raad besluit unaniem geen wensen of bedenkingen te uiten over de 
samenwerkingsovereenkomst met de provincie Zuid-Holland over grondverwerving. 
t.b.v. N207 Zuid.  
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13. Samenwerkingsovereenkomst maatschappelijke zorg 2023 Holland Rijnland (2945093) 
De raad besluit unaniem overeenkomstig het voorstel om 
1. Toestemming verlenen voor het sluiten van de herziene ontwerp-centrumregeling 
Samenwerkingsovereenkomst Maatschappelijke zorg 2023 Holland Rijnland. De 
aanpassingen zien toe op het in overeenstemming brengen met de aangepaste Wet 
gemeenschappelijke regeling per 1 juli 2022;  
2. Het College van Burgemeester en wethouders toestemming verlenen tot het 
vaststellen van de wijziging van de herziene ontwerp-centrumregeling 
Samenwerkingsovereenkomst Maatschappelijke zorg 2023 Holland Rijnland. 

 
14. Aanpak vuurwerkoverlast (3206696) 

Aan de orde geweest in de raadscommissie FBPD van 2 november 2023 
Stemverklaringen 
Mevrouw Huls: GL stemt niet in met voorliggende aanpak omdat een lokaal 
vuurwerkverbod de enige en beste remedie is tegen vuurwerkoverlast. Zij kijkt uit naar 
de evaluatie, graag vóór de zomer 2024 zodat voldoende tijd is om serieus te werken 
aan een vuurwerkverbod, zoals dat bijvoorbeeld in de gemeente Leiden wordt gedaan; 

De heer Piette: steun voor de aanpak vuurwerkoverlast. De VVD is vóór een leuk en fijn 
feest rond de jaarwisseling voor iedereen. Dat is een zoektocht. De aanpak van het 
college past daarin; 

De heer Blom: de heer Blom stemt als enige van NE tegen voorliggend voorstel omdat 
vuurwerk veel overlast geeft voor mens en dier. Hij ziet uit naar de evaluatie rond 
april/mei 2024. 

Mevrouw Groep: stemt tegen het voorstel: de schade aan mens en dier en de kosten 
a.g.v. schade wegen niet op tegen de lol die het afsteken van vuurwerk oplevert voor 
sommige mensen. Een verbod is de enige remedie tegen vuurwerkoverlast. Zij is voor 
een gefaseerd afbouwen van het afsteken van vuurwerk, zoals in de gemeente Leiden 
wordt gedaan, en ziet uit naar de evaluatie vóór de zomer 2024. 

De heer De Jong: is het eens met de aanpak en stemt in met het voorstel en vraagt. Hij 
spreekt zijn zorg uit over de veiligheid van hulpverleners tijdens oud en nieuw. 

De raad besluit, met 2 stemmen tegen, 1 stem van de heer Blom van NE en 1 stem van 
de SP, akkoord te gaan met het raadsvoorstel aanpak vuurwerkoverlast Alphen aan den 
Rijn 2023-2026. 

15. Voorbereidingsbesluit bedrijventerreinen 
Stemverklaring van mevrouw Verloop: de onderbouwing van het voorstel is bijzonder 
mager en zij stemt daarom tegen het voorstel.  
 
De raad besluit, met één stem tegen van FvD, akkoord te gaan met het voorgestelde 
voorbereidingsbesluit. 

 
16. Initiatiefvoorstel herbestemming oude raadhuis in Alphen aan den Rijn (3155167) 
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Aan de orde geweest in de raadscommissie RED 26 oktober 2023. 
Het initiatiefvoorstel wordt door de heer Ponsioen kort toegelicht; de formulering van 
het dictum is na de commissiebespreking aangescherpt. 
De heer Driesen licht zijn motie toe waarin het college wordt gevraagd om met een 
(budget-) voorstel naar de gemeenteraad te komen met als doel zo spoedig mogelijk te 
beginnen met herstel van achterstallig onderhoud, verwijderen van asbest en verhelpen 
van lekkages. 
 
De diverse partijen geven in eerste termijn hun visie op zowel het initiatiefvoorstel als de 
motie. 
 
Wethouder Van As: het college wil de motie overnemen omdat deze in lijn is met het 
initiatiefvoorstel. Als eerste moet dan een oplossing worden gevonden voor de 
muziekschool; deze moet (tijdelijk) elders worden gehuisvest zodat asbest kan worden 
aangepakt en ook overige duurzaamheidsmaatregelen kunnen worden uitgevoerd. Het 
college kan in Q1 2024 met een kredietvoorstel naar de raad komen waarin e.e.a. wordt 
onderbouwd. 
 
De raad besluit unaniem akkoord te gaan met het voorgestelde initiatiefvoorstel 
herbestemming oude raadhuis in Alphen aan den Rijn  
 
De motie begin herstelwerkzaamheden oude raadhuis Burgemeester Visserspark GL 
PvdA VVD CDA RGL LBA D66 CU, wordt in stemming gebracht en wordt unaniem 
aangenomen. 

 
17. Initiatiefvoorstel Julianastraat Paradijslaan 

Het initiatiefvoorstel wordt door de heer Zevenbergen kort toegelicht; de formulering 
van het dictum is na de commissiebespreking aangepast. 
 
Een aantal fracties is kritisch; er wordt aandacht gevraagd voor verbetering van andere 
centra (bijvoorbeeld Boskoop en Benthuizen) en het bespreken van dit voorstel op een 
later moment, er zijn zorgen om de kosten en de personele capaciteit, over verplaatsing 
van de Hoogvliet en bewoners van bovengelegen woningen, het weren van fietsen uit de 
Julianastraat en de noodzaak van het omloopkanaal. 
 
De raad besluit het Initiatiefvoorstel aan te nemen met 32 stemmen voor (NE, VVD, GL, 
PvdA, D66, SGP, CDA, LBA). 
 

18. Moties vreemd 
De motie ’Lokaal eigendom en energietransitie’ wordt toegelicht door de heer Van 
Zuylen. In deze motie wordt het college gevraagd een beleidskader op te stellen 
waardoor de opbrengsten van de lokale energietransitie zo veel mogelijk ten goede 
komen aan de lokale gemeenschap en lokale energieopwekking ook zoveel mogelijk 
lokaal wordt gebruikt. En om daarbij verschillende scenario’s uit te werken, waarbij de 
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gemeente, lokale energiegemeenschappen of een combinatie van beide in positie 
worden gebracht, de raadsfracties aan de voorkant om input te vragen voordat dit 
beleidskader wordt opgesteld. 
 
Reactie wethouder Breeuwsma: het college neemt de motie graag over en kan eind 
Q1/begin Q2 2024 hiervoor een concept beleidskader aanbieden aan de raad. Voordat 
dit proces start zal input worden opgehaald bij de raadsfracties. De wethouder wijst ook 
op mogelijke belemmeringen: er zijn immers grenzen aan de mogelijkheden om publiek 
eigendom in kaders te borgen. Met elkaar de juiste weg hierin bewandelen met als 
uitgangspunt dat de opbrengsten van de energietransitie zoveel mogelijk ten goede 
komen aan de eigen inwoners. 
 
De motie wordt vanwege deze toezegging niet in stemming gebracht. 
 
Sluiting omstreeks 22.25 uur. 
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AMENDEMENT Werkafspraken over nakomen afspraken 

 

 

Agendapunt 5 (Bestuursovereenkomst COA over vestiging AZC Hoorn-West 
(3221975)), raadsvergadering 23 november 2023   

 

 

Onderwerp: Raadsvoorstel wensen en bedenkingen 

 

 

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d. 23 
november 2023 

 

 

Ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement voor: 

 

Aan het raadsbesluit om wensen en bedenkingen te uiten over 
Bestuursovereenkomst COA over vestiging AZC Hoorn-West, de volgende wens toe 
te voegen: 
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- In de aanvullende werkafspraken wordt opgenomen op welke manier er 
omgegaan wordt met eventuele niet nagekomen afspraken als het gevolg van 
capaciteitsproblemen bij het COA, of de gemeente (of diens maatschappelijke 
betrokken partners).                                                   

  

 

Toelichting:   

De plannen die voorliggen schetsen een beeld van welke verantwoordelijkheden er 
allemaal bij het openen van een AZC komen kijken. Het is echter geen geheim dat 
de gehele arbeidsmarkt momenteel last heeft van personeelstekort en 
capaciteitsproblemen. Hierdoor is er een risico dat de mooi geschetste plannen niet 
allemaal uitgevoerd kunnen worden. In de aanvullende werkafspraken wordt niet 
benoemd op welke manier hier onderling afspraken over gemaakt worden. Wie 
neemt de verantwoordelijkheid op zich wanneer er door capaciteitsproblemen geen 
activiteiten georganiseerd kan worden, bijvoorbeeld. Nu worden eventuele 
capaciteitsproblemen enkel als bedenking meegegeven, om dit sterker te maken is 
de wens om ook in de werkafspraken een artikel op te nemen over hoe er omgegaan 
dient te worden bij niet nagekomen afspraken.  

 

PvdA                      GroenLinks                    VVD                                   D66 

Rebecca Sterk        Pauline Thoomes           Elise de Veth-Braat            Maurits de 
Vries 

 

 

SP                          CDA                              RijnGouweLokaal                 

Ginet Groep           Jeroen van Gool             Ank de Groot-Slagter 
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Toelichting:   

AMENDEMENT MAXIMALE TERMIJN   

 

 

Agendapunt 5 (Bestuursovereenkomst COA over vestiging AZC Hoorn-West 
(3221975)), raadsvergadering 23 november 2023   

 

 

Onderwerp: Raadsvoorstel wensen en bedenkingen 

 

 

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d. 23 
november 2023 

 

 

Ondergetekende(n) stelt/stellen het volgende amendement voor: 

 

Aan het raadsbesluit om wensen en bedenkingen te uiten over 
Bestuursovereenkomst COA over vestiging AZC Hoorn-West, de volgende wens toe 
te voegen: 

 

dat de bestuursovereenkomst van rechtswege eindigt na het verstrijken van de in 
artikel 4.1 genoemde periode voor de duur van 5 jaar. Daardoor dient de passage in 
artikel 4.2. van de bestuursovereenkomst “tenzij partijen schriftelijk een verlenging 
overeenkomen” te worden geschrapt. 
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In artikel 4.1 van de bestuursovereenkomst wordt aangegeven dat deze wordt 
aangegaan voor de duur van 5 jaar…….. 

In artikel 4.2 van de bestuursovereenkomst wordt aangegeven dat de 
bestuursovereenkomst van rechtswege eindigt na het verstrijken van de in lid 1 
genoemde periode, tenzij partijen schriftelijk een verlenging overeenkomen 

Door de zinsnede “tenzij partijen schriftelijk een verlenging overeenkomen” te 
schrappen, is het voor alle betrokkenen duidelijk dat de termijn vijf jaar is en niet 
langer.  

 

RijnGouweLokaal    Forum voor Democratie SP                   VVD 

Ank de Groot-Slagter    Filine Verloop  Ginet Groep    Elise de Veth-
Braat 

 
Lokaal Belang Alphen    NieuwElan 

Nico de Jong                 Robert-Jan Blom 
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Alphen aan den Rijn, 23 november 2023 

 

Motie vreemd begin herstelwerkzaamheden oude raadhuis Burgemeester Visserspark 

 

Constaterende en overwegende dat: 

 

- Er achterstallig onderhoud is in het oude raadhuis wat nu onder meer zorgt een gevaarlijke 
situatie voor het niet meer toegankelijk zijn van het balkon. 

- Er lekkages zijn waardoor er bijvoorbeeld plassen water in de ruimte van het voormalige 
Streekarchief staat. 

- Er asbest in het gebouw aanwezig is wat zeer waarschijnlijk bij wat voor nieuwe bestemming 
dan ook een keer verwijderd zal moeten worden. 

- Er zich verwarmingsketels in het gebouw bevinden die zeer onzuinig zijn en dus iedere dag 
onnodig veel geld kosten voor de gemeente. 

- Er al heel lang gezocht en gepraat wordt over een nieuwe bestemming van het oude 
raadhuis maar ondertussen de verloedering doorgaat wat later hogere hersteluitgaven tot 
gevolg kan hebben. 

- Zonder bovengenoemde gebreken en achterstallig onderhoud het aantrekkelijker wordt voor 
instellingen om ruimtes in het gebouw te horen en dit sneller tot een nieuwe bestemming 
leidt. 

- De gemeenteraad consensus heeft over het behoud en herstel van het monumentale 
gebouw 
En het naar voren halen van het achterstallig onderhouden, het verwijderen van asbest, het 
vervangen van de ketels en het verhelpen van de lekkages tijds, -geld, en energiebesparend 
werkt. 
 
Verzoekt het college om met een (budget-) voorstel naar de gemeenteraad te komen met als 
doel zo spoedig mogelijk te beginnen met herstel van achterstallig onderhoud, verwijderen 
van asbest en verhelpen van lekkages. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Rene Driesen  Ernst Jan Straver    Vanessa Scholtens    Winfried Ponsioen    
GroenLinks   PvdA          VVD   CDA 
 
 
 
Ank de Groot-Slagter Nico de Jong               Pieter-Jan Morssink    Caroline Blom-de Ruiter 
RijnGouweLokaal Lokaal Belang Alphen D66             ChristenUnie 
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Motie vreemd aan de orde van de dag 

Beleid Lokaal Eigendom en Omwonendenregelingen Energietransitie 
 
De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d. 23 november 2023 
  
Gehoord de beraadslaging, 

- overwegende dat  

• In het landelijke Klimaatakkoord in 2019 is afgesproken dat “bij opwekking van duurzame 
energie op land (zonneparken en windmolens) burgers voor minstens de helft moeten kunnen 
profiteren van het project”1;  

• Lokaal eigendom naar verwachting ook in de warmtetransitie en bij de opslag van energie 
een belangrijke rol gaat spelen;  

• Een helder beleid voor het stimuleren van lokaal eigendom in de energietransitie op dit 
moment ontbreekt in onze gemeente;  

• Verschillende opties mogelijk zijn voor lokaal eigendom, waarbij de overheid en/of 
energiegemeenschappen (zoals energiecoöperaties) het voortouw nemen;  

• Ook omwonenden moeten kunnen profiteren van energieopwekking in hun omgeving;  

- is van mening dat 

• De opbrengsten van de lokale energietransitie zo veel mogelijk ten goede moeten komen aan 
de lokale gemeenschap en lokale energieopwekking ook zoveel mogelijk lokaal moet worden 
gebruikt;  

-  draagt het college op: 

• Uiterlijk in Q2 2024 een beleidskader voor lokaal eigendom en omwonendenregelingen voor 
te leggen aan de Raad;  

• Daarbij verschillende scenario’s uit te werken, waarbij de gemeente, lokale 
energiegemeenschappen of een combinatie van beide in positie worden gebracht;  

• De raadsfracties aan de voorkant om input te vragen voordat dit beleidskader wordt 
opgesteld;  

en gaat over tot de orde van de dag. 
 

Erik van Zuylen                  Caroline Blom                Ernst Jan Straver             Koen Verwoerd   

GroenLinks                         CU                                 PvdA                                D66                    
 

Peter Versteeg            Hans van Kuijk            Ginet Groep-Eijsackers       Winfried Ponsioen 

 
1 https://www.klimaatakkoord.nl/documenten/publicaties/2019/06/28/klimaatakkoord (het Klimaatakkoord is een 
inspanningsverplichting en niet juridisch afdwingbaar) 

https://www.klimaatakkoord.nl/documenten/publicaties/2019/06/28/klimaatakkoord
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NieuwElan                   SGP                             SP                                       CDA 
 
 
 
Jeroen Matthijssen 
 
VVD 
 
 

 

 

 

 


